

National Sun Yat-sen University

Spring Semester 2025

The Seventh Executive Meeting Minutes

Date: Wednesday, May 14th, 2025, 09:00

Venue: Conference Room 7007, Administration Building

Chairperson: NSYSU President Chih-Peng LI

Attendees: Please refer to page 4 for details.

Minutes Taker: Jui-Ling MAO

1. Chairperson's Announcements

2. Approval of Previous Meeting Minutes

3. Motions and Discussion

- (1) Discussion on signing the Memorandum of Understanding and the dual-degree program between the NSYSU Department of Mechanical and Electro-Mechanical Engineering, College of Engineering, and the Graduate of Information, Production and Systems, Waseda University, Japan. (Unit: College of Engineering)

----- p.001

Resolution: Approved as proposed.

- (2) Proposed establishment of the Industry-partnered Master's Program in Accounting and Data Analytics in the 2026-27 academic year by the Department of Finance is submitted for discussion. (Unit: College of Management) ----- p.003

Resolution: Approved as proposed.

4. Administrative Unit Reports

- (1) The Environmental Protection and Safety Center please investigate and analyze the causes of the increase in electricity consumption in certain buildings from January to April 2025. The respective building management units please also propose

concrete improvement strategies to effectively support the University goal for energy-saving.

- (2) This is to reiterate that the overall renovation of the Building L of Tsui-heng Villa should be completed as scheduled. The Office of General Affairs please closely monitor construction progress and actively oversee related tasks, with the goal of completing the work during the summer break in 2025, so that students can move into their accommodation as scheduled at the beginning of the 2025–26 academic year.
- (3) The Office of Global Industry-Academe Collaboration and Advancement please review and develop its key performance indicators (KPIs) to ensure that their justification and feasibility accurately reflect the actual performance and growth trends.
- (4) As one of the key universities for bilingual campus, the University actively promotes campus internationalization, develops EMI education, and continues to grow its international student body. To enhance its appeal to prospective international students and increase their enrollment, the University is currently exploring adjustments to its scholarship system and the KPIs of individual departments and institutes. All colleges please actively cooperate and jointly promote related recruitment tasks.
- (5) In response to the email system update by the Office of Library and Information Services, the faculty and staff please clean up their inbox and reduce the account storage to 20 GB or below. This is to ensure the integrity of data backup and transfer during the system migration. Once the new system is in place, the mailbox capacity will be strictly limited. All units please assist in disseminating this new policy and ensuring compliance.
- (6) In light of the severe economic outlook this year, the Center for Alumni Services and Social Engagement (CASSE) please explore

corporate fundraising opportunities across various industries and expand external support and collaboration in order to increase the University's financial resources, in addition to continuous engagement with existing alumni networks. Meanwhile, the CASSE please also assess the feasibility of establishing an "Alumni Foundation."

- (7) The Office of Personnel Services please verify the accuracy of the information in its work report, particularly the statistics on the number of declarants who signed the University's "Affidavit of holding no household registration, passport, identity card, permanent residence permit, and residence permit in China."

5. Academic Unit Reports

6. Extempore Motion

7. Adjournment

國立中山大學 113 學年度第 2 學期第 7 次行政會議 出席人員

李志鵬校長、郭志文副校長兼國金學院代理院長、陳世哲副校長、陳彥旭副校長兼醫學院院長（請假）、賴錫三院長、李志聰院長、郭紹偉院長、林豪傑院長、廖德裕院長、陳美華院長、王宏仁院長、黃義佑院長、歐淑珍教務長、林宗賢研發長、翁靖如學務長、蔡俊彥總務長兼環安中心主任、李明軒國際長、林韋至產學長、鄺獻榮處長、陳尚盈中心主任、陳珮芬中心主任、賴妙音人事主任、馬彩萍主計主任、李慶男主任秘書（請假）、中山附中陳修平校長、李維君同學、區恩陶同學、楊育成簡任秘書兼校長特助、校務研究辦公室李哲欣主任

第一案

國立中山大學 113 學年度第 2 學期第 7 次行政會議提案單

提案單位：工學院

案由：工學院機電系擬與日本早稻田大學資訊生產系統研究所簽訂合作備忘錄以及雙聯協議書案，提請討論。

說明：

- 一、日本早稻田大學（Waseda University）根據2024年的QS世界大學排名位列全球第199名。早稻田大學的IPS研究所有碩士和博士課程，留學生比例90%，是早稻田大學最國際化的研究所。該所包括三個領域，旨在培養AI、生產自動化、半導體積體電路、系統LSI領域的跨學科複合型高級技術人才。I是Information Architecture（資訊架構）的縮寫，P是Production Systems（生產系統）的縮寫，而S是Integrated Systems（整合系統）的縮寫。這種跨學科培養方式從媒體到管理工程，設計新的計算機資訊科學應用，通過新一代製造技術創造新價值，創建創新型整合系統並為其提供尖端技術。
- 二、本MOU合作備忘錄以及雙聯協議包括四種雙聯學位合作案：
 - （一）完成中山學士學位後，依合作大學身分由本系推薦申請，入學 IPS 續讀碩士學位。
 - （二）完成中山碩士學位後，依合作大學身分由本系推薦申請，入學 IPS 續讀博士學位。
 - （三）3+2 的學碩士雙聯學位（G 課程），本系大三生提出申請並於大四得以條件入學方式進入 IPS 續讀碩士研究生，第一學年在 IPS 修得學分可以抵免中山大學學分並藉以完成學士學位，第二年能繼續在 IPS 完成碩士學位。
 - （四）1+1.5 的雙碩士雙聯學位（F 課程），本系碩士一年級生得以提出申請並以條件入學方式進入 IPS 繼續就讀碩士

學位，並取得雙碩士學位。

三、依本校「與境外大學辦理雙聯學制實施辦法」第四條規定，略以：本校與境外大學合作辦理雙聯學制，應由各相關院、系（所）、學位學程擬具「與境外大學合作辦理雙聯學制協議書」中、英文版各一份，經系（所）、學位學程、院務會議決議，送本校國際事務處及教務處審核，再提行政會議通過，並經雙方簽署後，方可實施。

四、本案業經114年2月26日機電系113學年度第9次系務會議通過，及114年5月6日本院113學年度第4次院務會議通過，復簽會國際事務處及教務處審核。

五、附件：

- （一）附件一_1：MOU 英文版協議書。
- （二）附件一_2：附錄英文版協議書。
- （三）附件一_3：MOU 中文版協議書。
- （四）附件一_4：附錄中文版協議書。
- （五）附件一_5：2025 IPS 課程及學分說明。
- （六）附件一_6：系務會議紀錄。
- （七）附件一_7：院務會議紀錄。
- （八）附件一_8：學術合作協議簽核表。
- （九）附件一_9：本校境外大學辦理雙聯學制實施辦法。

決議：照案通過。

第二案

國立中山大學 113 學年度第 2 學期第 7 次行政會議提案單

提案單位：管理學院

案由：管理學院財務管理學系擬於 115 學年度增設成立「會計與數據分析產業碩士專班」，提請討論。

說明：

- 一、為促進學用合一，培育具備產業實務能力之高階人才，教育部推動大學設置產業碩士專班，相關作業依據「大學辦理產業碩士專班計畫審核要點」辦理。
- 二、財務管理學系擬與安永聯合會計師事務所合作，規劃設立「會計與數據分析產業碩士專班」(115年度秋季班)，由本校主辦、企業協辦，並向教育部提出設班申請。本專班招生名額為12名，採外加方式辦理，名額不列入教育部核定之招生總量管制範圍。
- 三、案經114年2月24日財務管理學系113學年度第4次系務會議、114年5月6日管理學院113學年度第4次院務會議審議通過。另本增設案業已於114年5月1日專簽奉核在案。

四、附件：

- (一) 附件二_1:增設「會計與數據分析產業碩士專班」計畫書。
- (二) 附件二_2: 114 年 5 月 1 日奉核簽呈。
- (三) 附件二_3:113 學年度第 4 次院務會議紀錄。
- (四) 附件二_4:書函及大學辦理產業碩士專班計畫審核要點。

決議：照案通過。